



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

15-21
ພະຈິກ
2023
ປີທີ 12
ສະບັບທີ 946
ລາຍສິບປະດາ

ສສຊ ສຸມໃສ່ປະກອບຄໍາເຫັນໃສ່ 4 ຮ່າງກົດໝາຍ ບັບປຸງ ແລະ ສ້າງໃໝ່



ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX
ກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ເທື່ອທີ 6
ວັນທີ 21 ທັນວາ 2023

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນວັນທີ 14 ພະຈິກ 2023 ຢູ່ທີ່

ສະພາແຫ່ງຊາດ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ນາງ ສຸນທອນໄຊຍະຈັກ ຮອງປະທານສະພາ

ແຫ່ງຊາດ. ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດແຕ່ລະເຂດເລືອກຕັ້ງໄດ້ຮັບຟັງ ແລະ ປະກອບຄໍາເຫັນໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ

ການບັນຊີ (ສະບັບປັບປຸງ) ທີ່ສະເໜີໂດຍທ່ານ ສັນຕິພາບພິມວິຫານ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ ເຊິ່ງກົດໝາຍ

ສະບັບນີ້ປະກອບມີ 10 ພາກ, 12 ໝວດ, 89 ມາດຕາ ໃນນີ້ໄດ້ມີການປັບປຸງ 67 ມາດຕາ, ສ້າງຂຶ້ນໃໝ່ 1 ມາດຕາ; ຮັບຟັງແລະ ປະກອບຄໍາເຫັນໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຕິດຕາມກວດກາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ (ສະບັບປັບປຸງ) ທີ່ສະເໜີໂດຍທ່ານ ຄໍາແພງ ວິລະພັນ ປະທານກໍາມະທິການຍຸຕິທໍາ ສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍທ່ານໃຫ້ຮູ້ເຖິງສະພາບລວມຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຮ່າງກົດໝາຍ, ເຫດຜົນຄວາມຈໍາເປັນໃນການປັບປຸງ, ຂະບວນການປັບປຸງຮ່າງກົດໝາຍ, ໂຄງປະກອບ ລວມເຖິງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ຂ່າວໜ້າໃນ



ບົດສໍາພາດປະທານສະພາປະຊາຊົນ... (ໜ້າ 5)



ສສຊ ສະເໜີຫຼາຍບັນຫາ... (ໜ້າ 6)



ກໍານົດໂດດແຮງງານ... (ໜ້າ 8)

ການປະເມີນຄວາມໄວ້ວາງໃຈ ໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງບຸກຄະລາກອນທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງ



(ສພຊ) ເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍພາລະບົດບາດ, ສິດ, ໜ້າທີ່ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການຕິດຕາມກວດກາ ຂອງສະ

ພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ເຮັດໃຫ້ບຸກຄະລາກອນທີ່ຖືກປະເມີນເຫັນໄດ້ຈຸດດີຜົນງານ, ຈຸດອ່ອນຂໍ້ຄົງ

ຄ້າງຂອງຕົນ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ວິທີປັບປຸງແກ້ໄຂ ແລະ ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບ ໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານສູງຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

ໃນວັນທີ 13 ພະຈິກ 2023 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ດໍາເນີນການປະເມີນຄວາມໄວ້ວາງໃຈໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງບຸກຄະລາກອນ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສິມ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຖະແຫຼງຜົນສໍາເລັດການພິຈາລະນາວຽກງານຂອງລັດຖະບານ

(ສພຊ) ວັນທີ 10 ພະຈິກ 2023 ທ່ານສິມມາດ ພິລເສນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ຖະແຫຼງຂ່າວກ່ຽວກັບຜົນການພິຈາລະນາວຽກງານຂອງລັດຖະບານ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ ກາງສະໄໝ 5 ປີ (2021-2025) ແລະ ແຜນທ້າຍສະໄໝ ຮອດປີ 2025,



ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການປະຈໍາປີ 2023 ແລະ ແຜນການປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

ວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນ ໄລຍະ 3 ປີຜ່ານມາ (2021-2023) ຕໍ່ບັນດາທ່ານພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ປັນຍາຊົນ, ກໍາມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ພໍ່ແມ່ພີ່ນ້ອງ, ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ແລະ ພໍ່ແມ່ພີ່

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ມັບຂອງຮອງປະທານສະພາຄຸຣານໃຫຍ່ມົງໂກລີ

(ສພຊ) ທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ມັບຂອງທ່ານ ເມັງຄໍາທາຣ໌ ລັກຄະວາ ຮອງປະທານສະພາຄຸຣານໃຫຍ່ແຫ່ງມົງໂກລີ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໃນວັນທີ 14 ພະຈິກ 2023 ທີ່ຫໍປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃນໂອກາດທີ່ຄະນະຜູ້ແທນດັ່ງກ່າວ ເດີນທາງມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກ ຢູ່ ສປປ ລາວ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 6-14 ພະຈິກ 2023.

ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ໄດ້ຕາງໜ້າໃຫ້ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ



ສປປ ລາວ ສະແດງຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບທ່ານ ເມັງຄໍາທາຣ໌ ລັກຄະວາ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະທີ່ມາຢ້ຽມຢາມເຮັດວຽກ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມການມອບ-ຮັບຜ້າພິມຂອງສະພາຄຸຣານໃຫຍ່ມົງໂກລີ

ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໃນຄັ້ງນີ້ ເຊິ່ງເປັນການປະກອບສ່ວນເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນເປັນມູນເຊື້ອ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ສັງຄົມສ່ອງແສງ ບັນທາທຍຸ້ງຍາກກວ່າໜູ່ກ່ຽວກັບການລົງທຶນແມ່ນສິ່ງເອື້ອອໍານວຍຄວາມສະດວກ

(ສພຊ) ທ່ານ ພອນສານ ວິໄລເມັງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນຕໍ່ແຜນການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປະຈໍາປີ 2023-2024 ທີ່ລັດຖະບານສະເໜີໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໃນວັນທີ 1



ພະຈິກ 2023 ໂດຍທ່ານເຫັນດີເປັນເອກະພາບກັບຄໍາເຫັນ

ຂອງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂບັນຫາເງິນເຟີ້ ຫຼື ທາງດ້ານການເງິນ ເພາະເຫັນວ່າສະພາບການແກ້ໄຂບັນຫາເງິນເຟີ້ຕະຫຼອດໄລຍະ 1 ປີທີ່ຜ່ານມາ ພາຍຫຼັງທີ່ມີການປັບກົງຈັກຂອງລັດຖະບານ ເຫັນວ່າມີຄວາມ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 8

ຊົມເຊີຍກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຢ່າງສຸດໃຈ!

ໃນວັນທີ 31 ຕຸລາ 2023 ເປັນມື້ທຳອິດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ທ່ານ ບຸນທາມ ພຸດທະວິງສາ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີຄຳເຫັນຕໍ່ບົດລາຍງານແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ທີ່ລັດຖະບານໄດ້ນຳສະເໜີໃນວາລະທຳອິດຂອງກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ມີຄຳເຫັນວ່າ:

ຂໍສະແດງຄວາມຊືມເຊີຍຕໍ່ຄວາມຕັ້ງໜ້າສະຍາຍາມຂອງລັດຖະບານ ທີ່ໄດ້ນຳພາຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປີ 2023 ທັງຍົກໃຫ້ເຫັນຫຼາຍບັນຫາທີ່ປະສົບຜົນສຳເລັດ ແລະ ຫຼາຍບັນຫາຄົງຄ້າງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍດັ່ງກ່າວ ເຊິ່ງສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍໄດ້ມີມະຕິຮັບຮອງເອົາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອຜ່ານມານັ້ນ ພິເສດຂ້າພະເຈົ້າຂໍສະແດງຄວາມສະໜັບສະໜູນຕໍ່ບົດປະກອບຄຳເຫັນຂອງທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດທີ່ໄດ້ຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດມີຄຳເຫັນດັ່ງກ່າວໄປນັ້ນ ຂ້າພະເຈົ້າຮັບຮູ້ ແລະ ເຫັນດີເປັນເອກະພາບວ່າ ໃນໄລຍະຜ່ານມາປະເທດພວກເຮົາຍັງປະສົບກັບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດການເງິນ ເຊິ່ງແມ່ນຄວາມຈຳເປັນທາງດ້ານພາວະວິໄສ ແລະ ອັດຕະວິໄສ ທີ່ບໍ່ສາມາດຫຼີກລ່ຽງໄດ້ໃນປັດຈຸບັນ ອັນໄດ້ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນການດຳລົງຊີວິດຂອງພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ກໍຄືທົ່ວສັງຄົມຢ່າງ

ສສຊ ສະເໜີຫຼາຍບັນຫາ ໃຫ້ລັດຖະບານພິຈາລະນາ ແລະ ແກ້ໄຂຢ່າງຮີບດ່ວນ

ຫຼວງຫຼາຍໜັກໜ່ວງ ດັ່ງນັ້ນໃນຖານະທີ່ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ເປັນຕົວແທນໃຫ້ແກ່ສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງຊາວນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ບໍ່ສະເພາະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ, ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງຂອງພວກເຮົາ ກໍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າທີ່ບົດບາດຂອງຕົນເອງຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ປະກອບສ່ວນປຸກລະດົມທົ່ວສັງຄົມ ທົ່ວປວງຊົນເຂົ້າຮ່ວມປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໄປຄຽງຄູ່ກັບຕິດຕາມກວດກາຊຸກຍູ້ການປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງລັດຖະບານຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງແຕ່ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ອີງໃສ່ຂໍ້ມູນຕົວຈິງ ແລະ ຜົນຂອງການເຄື່ອນໄຫວພົບປະຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາສັງເກດເຫັນວ່າ ການແກ້ໄຂບັນຫາຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດການເງິນ ຍັງເປັນສິ່ງທ້າທາຍຫຼາຍສຳລັບພາລະກິດລວມຂອງພວກເຮົາ ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງນະຄອນຫຼວງ ຂໍສະເໜີຄວາມເຫັນແລກປ່ຽນບາງຈິດໃຈ ດັ່ງຕໍ່ໄປນີ້.

1/. ສະເໜີໃຫ້ທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ກໍຄືລັດຖະບານ ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າວ່າແຜນການສະເພາະໜ້າ ຈະສືບຕໍ່ຮັກສາສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານເສດຖະກິດຂອງຊາດ ໃຫ້ໝັ້ນ



ທ່ຽງ ແລະ ກັບເຂົ້າສະພາບປົກກະຕິ ຮັກສາຄ່າເງິນກີບໃຫ້ຊືງຕົວບໍ່ໃຫ້ອ່ອນຄ່າໄປກວ່ານີ້ຄຽງຄູ່ກັບການວາງແຜນໄລຍະຍາວ ເພື່ອພື້ນຟູເສດຖະກິດຂອງຊາດ ໃຫ້ມີຄວາມໝັ້ນທ່ຽງ ແລະ ຍືນຍົງ.

2/. ສະເໜີໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຊຸກຍູ້ຊື້ນຳບັນດາກະຊວງ ໂດຍສະເພາະທີ່ນອນຢູ່ໃນຂົງເຂດເສດຖະກິດ ໃຫ້ໄດ້ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບ ເປັນເຈົ້າການໃນການຄົ້ນຄວ້າກິນໄກວິທີການແກ້ໄຂສະພາບວິກິດການໃນຄັ້ງນີ້ ເນື່ອງຈາກວ່າ ຜ່ານການເກັບກຳຄຳຄິດຄຳເຫັນຂອງປະຊາຊົນ, ສັງຄົມ ກໍຄືຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງເຫັນວ່າການເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດການເງິນຂອງບັນດາກະຊວງກ່ຽວຂ້ອງ ຍັງບໍ່ທັນມີຄວາມແຂງແຮງເທົ່າທີ່ຄວນ ບັນດາທ່ານຄະນະລັດຖະບານທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເລືອກຕັ້ງ ແລະ ຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງ ຄວນສະແດງເຖິງຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳຕື່ມ ຫຼືຈະໃຫ້ສະພາແຫ່ງຊາດ ເປັນຜູ້ຕິດຕາມ

ຫຼືວ່າຊື້ນຳຄວາມຮັບຜິດຊອບນັ້ນຕື່ມອີກກໍຍັງເປັນການດີ.

3/. ສະເໜີໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມຈຸລະວິສາຫະກິດ ວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍຂະໜາດກາງ ໃນການເຂົ້າຫາແຫຼ່ງທຶນ ເພື່ອທຳການຜະລິດໃຫ້ຫຼາຍ ຕັດຮອນບາງຂອບບາງຂັ້ນຕອນ ໃນການເຂົ້າຫາແຫຼ່ງທຶນໃຫ້ສິ້ນ ແລະ ສະດວກກວ່າເກົ່າ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການສົ່ງເສີມມາດຕະການສົ່ງເສີມການຜະລິດ ແລະ ມາດຕະການສົ່ງເສີມການບໍລິໂພກ ຕ້ອງສົມຄູ່ກັນ.

4/. ຄວນກຳນົດແຜນຍຸດທະສາດ ແລະ ການນຳໃຊ້ຫຼື ອະນຸຍາດໃຫ້ຂຸດຄົ້ນແຮ່ທາດຕ່າງໆ ທີ່ມີຢູ່ປະເທດເຮົານັ້ນຢ່າງລະອຽດ ແລະ ຮັດກຸມແຮ່ທາດໃດຄວນຂຸດຄົ້ນ ແລະ ນຳໃຊ້ໃນປັດຈຸບັນ ແລະ ແຮ່ທາດໃດຄວນເກັບຮັກສາໄວ້ໃນຕໍ່ໜ້າເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງຊາດໃນອະນາຄົດ ແລະ ການອະນຸຍາດຂຸດຄົ້ນແຮ່ທາດກໍຄວນຄຳນຶງເຖິງຜົນກະທົບຕໍ່ປະຊາຊົນ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງປະເທດຊາດ ທີ່ໄດ້ຮັບເປັນຫຼັກ ເຊິ່ງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນກໍແມ່ນໜຶ່ງໃນການຖືກກຳນົດໃຫ້ເປັນພື້ນທີ່ໃຫ້ອະນຸຍາດຂຸດຄົ້ນແຮ່ທາດຫຼາຍໂຄງການໃນຜ່ານມາ ການລົງຕິດຕາມກໍເຫັນວ່າ ມີຜົນກະທົບຕໍ່ການດຳລົງຊີວິດຂອງປະຊາຊົນ ການໄລ່ລຽງທາງດ້ານຜົນປະໂຫຍດເຫັນວ່າບໍ່ດ່ຽງກັນລະຫວ່າງເນື້ອທີ່ສຳປະທານ ແລະ ພັນທະຕ່າງໆທີ່ລັດໄດ້ຮັບການປະເມີນສະພາບແວດລ້ອມ ຜົນ

ກະທົບໃນຕໍ່ໜ້າ ແລະ ຍາວນານ ກໍຍັງບໍ່ສາມາດຄາດກະໄດ້ວ່າຈະມີຄວາມສ່ຽງແນວໃດເປັນຕົ້ນແມ່ນບັນຫາດິນຍຸບທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້າ ສິ່ງທີ່ສຳຄັນແມ່ນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນເປັນເມືອງຫຼວງຂອງປະເທດ ເປັນສູນກາງທາງດ້ານການເມືອງ ເສດຖະກິດ ວັດທະນະທຳ, ເປັນທີ່ຕັ້ງສະຖານສຳຄັນຂອງພັກ, ລັດ. ພ້ອມນີ້, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນກໍຈັດຕັ້ງປະຕິບັດດຳລັດວ່າດ້ວຍແຜນຜັງຕົວເມືອງລວມຂອງນະຄອນຫຼວງ ໂດຍໄດ້ກຳນົດ 7 ເມືອງເປັນຂອງເຂດອະນຸລັກຄວາມສວຍງາມສົມດຸນ ແລະ ຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ດັ່ງນັ້ນ, ການອະນຸຍາດໃຫ້ລົງທຶນຂຸດຄົ້ນໃນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນຈຶ່ງເຫັນວ່າບໍ່ສອດຄ່ອງກັບດຳລັດ ເລກທີ 372 ຂອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ລົງວັນທີ 26 ເດືອນທັນວາ 2022.

5/. ສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານກວດກາຄືນບັນດາໂຄງການລົງທຶນທີ່ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ເປັນຕົ້ນແມ່ນໂຄງການໄລ່ຈີດສະຕິກ ຢູ່ເຂດເມືອງຫາດຊາຍຟອງ ທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ປະຊາຊົນເຂດດັ່ງກ່າວ ແຕ່ມາເຖິງປັດຈຸບັນ ກໍຍັງບໍ່ໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂໃຫ້ສຳເລັດເປັນຕົ້ນແມ່ນການແກ້ໄຂຄຳຊົດເຊີຍການດັດແກ້ໃບຕາດິນໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ ຖ້າຍັງແກ່ຍາວຄືຢູ່ແນວນີ້ ຄວນໃຫ້ພິຈາລະນາຕື່ມວ່າ ຈະສືບຕໍ່ ຫຼືບໍ່ ເຊິ່ງບົດລາຍງານຂອງທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ກໍຍົກໃຫ້ເຫັນວ່າ ຍັງ

ບໍ່ໄດ້ຈັດບຸລິມະສິດໃນການແກ້ໄຂບັນຫາດັ່ງກ່າວນີ້ ເຊິ່ງເປັນບັນຫາທີ່ອ່ອນໄຫວຫຼາຍຢູ່ໃນສັງຄົມຮາກຫຍ້າ ຫຼື ວ່າສັງຄົມພື້ນຖານ.

ຂົງເຂດວັດທະນະທຳສະເໜີໃຫ້ພິຈາລະນາແກ້ໄຂຄູອາສາສະໝັກ ໃຫ້ໄດ້ບັນຈຸເຂົ້າເປັນລັດຖະກອນ ບັນຫາຄູປະລະການສອນ ເພື່ອອອກໄປສ້າງຊີວິດຄອບຄົວເພີ່ມທະວີຂັ້ນຍ້ອນສະພາບເສດຖະກິດຫຍຸ້ງຍາກ ບັນຫາການສຶກສາບໍ່ໄດ້ຄຸນນະພາບ ບັນຫາການບົດໂຕຂອງໂຮງຮຽນລັດ ແລະ ບັນຫາການກຳນົດຄ່າຮຽນແພງຂອງບັນດາໂຮງຮຽນເອກະຊົນ ອັນນີ້ຂ້າພະເຈົ້າຄິດວ່າ ຢາກໃຫ້ລັດຖະບານ ກໍຄືກະຊວງກ່ຽວຂ້ອງໄດ້ທົບທວນວິເຄາະວິໄຈຄືນຕື່ມວ່າການສຶກສາຂອງພວກເຮົາ ມັນຄຸນນະພາບຕໍ່ຍ້ອນຫຍັງ ຍ້ອນລະບົບການສຶກສາບໍ່ຫຼົງວ່າເປັນຍ້ອນຕຳລາສອນ ຫຼືເປັນຍ້ອນບຸກຄະລາກອນຄູ ແລະ ສະເໜີໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາແກ້ໄຂບັນຫາແຮງງານທີ່ຫຼັງໄຫຼໄປເຮັດວຽກຢູ່ຕ່າງປະເທດ ເຊິ່ງຈະມີຜົນກະທົບຕໍ່ການຜະລິດພາຍໃນປະເທດ ເກີດສະພາບຂາດແຄນແຮງງານພາຍໃນປະເທດ ຍ້ອນຄ່າຈ້າງແຮງງານຕ່ຳລັດຖະບານຈະມີແຜນການແກ້ໄຂແນວໃດ ອັນນີ້ເປັນບັນຫາໃຫຍ່ ເພາະຜ່ານມານີ້ ເຫັນວ່າຄ່າແຮງງານຂອງປະເທດເຮົານີ້ຢູ່ອັນດັບທີ 9 ອັນນັ້ນແມ່ນບັນຫາທີ່ຂ້າພະເຈົ້າຢາກສະເໜີ.

ຮຽບຮຽງໂດຍ: ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ

ຝຶກອົບຮົມຄວາມຮູ້ພື້ນຖານໃນການນຳໃຊ້ຄອມພິວເຕີ ແລະ ວຽກງານການຮັບຄຳຮ້ອງ-ຄຳສະເໜີຂອງປະຊາຊົນ



(ສພຊ) ສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຝຶກອົບຮົມໃນຫົວຂໍ້: ຄວາມຮູ້ພື້ນຖານໃນການນຳໃຊ້ຄອມພິວເຕີ, ການນຳໃຊ້ World, Exel, PowerPoint ແລະ ວຽກງານການຮັບຄຳຮ້ອງ-ຄຳສະເໜີຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ນາງ ຈັນທະຄອນ ສີອຳພອນ ຮອງປະທານສະພາປະ



ໃນການປະຕິບັດວຽກງານຂອງຕົນ ເພື່ອເປັນບົດຮຽນໃຫ້ແກ່ເສນາທິການຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນໃນການນຳໃຊ້ລະບົບຄອມພິວເຕີ, ການນຳໃຊ້ World, Exel, PowerPoint ແລະ ຮັບຮູ້ໃນການຮັບຄຳຮ້ອງ, ຄຳສະເໜີ ໃຫ້ໄປຕາມລະບົບສາມາດນຳໄປຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນ.

ຕອນທ້າຍກອງປະຊຸມ, ທ່ານ ນາງ ຈັນທະຄອນ ສີອຳພອນ ຍັງໃຫ້ຄຳຄິດຄຳເຫັນໃຫ້ພະນັກງານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຈຶ່ງສຸມສະຕິປັນຍາ, ຄົ້ນຄວ້າເພື່ອສາມາດນຳໄປຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເຂົ້າໃນວຽກງານຕົວຈິງໃຫ້ດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX (ເລີ່ມວັນທີ 31 ຕຸລາ - 21 ພະຈິກ 2023)

156

ເບີສາຍດ່ວນ ສະພາແຫ່ງຊາດ: 156

(ໃນໂມງລັດຖະການ ວັນຈັນ-ວັນສຸກ)

ຕອນເຊົ້າ ເວລາ 08:00-11:30 ໂມງ

ຕອນປາຍ ເວລາ 13:30-16:00 ໂມງ

ອີເມວ E-mail: wlbo.156@gmail.com ແອັບ App: Lao NA

ປະເມີນວຽກງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໜ່ວຍພັກປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ



(ສພຊ) ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ເນື້ອໃນຄໍາສັ່ງຂອງກົມການເມືອງ ສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການເພີ່ມ ທະວີການກໍ່ສ້າງໜ່ວຍພັກປອດ ໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ ໃຫ້ ຖືກຕ້ອງ, ສອດຄ່ອງ, ເອກະ ພາບ ແລະ ຫັນຕາມແຜນກຳ ນົດເວລາ ເມື່ອເດືອນຕຸລາຜ່ານ ມາ, ຢູ່ທີ່ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ສາລະວັນ ໜ່ວຍພັກຄະນະກຳ ມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ທີ່ຂຶ້ນກັບຄະ ນະພັກຮາກຖານສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງສາລະວັນ ໄດ້ເປີດ ກອງປະຊຸມປະເມີນຜົນການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການກໍ່ສ້າງ ໜ່ວຍພັກປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ ຄັ້ງທີ I ປະຈຳປີ 2023 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ຄັ້ງທີ II ປະຈຳປີ 2024 ໂດຍ ການເປັນປະທານກອງປະຊຸມ ຂອງສະຫາຍ ນາງ ທອງໃບ ໄຊ ຍະສານ ເລຂາໜ່ວຍພັກ, ຄະ ນະກຳມະການວັດທະນະທຳ- ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ; ເຂົ້າ ຮ່ວມມີສະຫາຍ ນາງ ສຸນໄຖ ໄຊຍະແສງ ກຳມະການພັກ ແຂວງ, ເລຂາຄະນະພັກຮາກ ຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ; ມີຮອງເລຂາໜ່ວຍພັກ ຄະນະກຳມະການວັດທະນະ ທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ, ເລຂາໜ່ວຍພັກຄະນະກຳມະ ການຍຸຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນ ຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ຮອງເລຂາໜ່ວຍພັກຄະນະ ກຳມະການເສດຖະກິດ ແຜນ ການ ແລະ ການເງິນ ພ້ອມ ດ້ວຍບັນດາສະມາຊິກພັກສົມ ບູນ-ສຳຮອງ ພາຍໃນໜ່ວຍ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ ການເຜີຍແຜ່ເຊື່ອມຊຶມເອກະ ສານສຳຄັນຂອງພັກ ຄື: ຄໍາສັ່ງ ຂອງກົມການເມືອງສູນກາງພັກ ສະບັບເລກທີ 01/ກມສພ, ລົງ ວັນທີ 3 ມັງກອນ 2018 ວ່າ ດ້ວຍການເພີ່ມທະວີການກໍ່ສ້າງ ໜ່ວຍພັກປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ; ຄໍາແນະນຳຂອງ ຄະນະຈັດຕັ້ງສູນກາງພັກ ສະ ບັບເລກທີ 291/ຄຈສພ, ລົງ ວັນທີ 26 ເມສາ 2018; ຄໍາ ແນະນຳຂອງຄະນະກວດກາພັກ ແຂວງ ສະບັບເລກທີ 163/ ຄກພຂ ລົງວັນທີ 26 ກັນຍາ 2018 ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດຄໍາສັ່ງຂອງກົມການເມືອງ ສູນກາງພັກ ວ່າດ້ວຍການເພີ່ມ ທະວີການກໍ່ສ້າງໜ່ວຍພັກປອດ ໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ; ແຈ້ງການແນະນຳຂອງຄະນະ ຈັດຕັ້ງແຂວງ ສະບັບເລກທີ 47/ຄຈຂ.ສວ ລົງວັນທີ 13 ຕຸລາ 2023 ກ່ຽວກັບແນະນຳ ເພີ່ມເຕີມບາງຂັ້ນຕອນຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດວຽກງານກໍ່ສ້າງພັກ, ທັງນີ້ ເພື່ອເປັນແນວທາງປະຕິ ບັດຕາມຄໍາແນະນຳຂໍ້ກຳນົດ ແຜນກໍ່ສ້າງໜ່ວຍພັກ, ໄປພ້ອມ ກັບການດຳເນີນການກວດກາຕີ ລາຄາໜ່ວຍພັກ ຜົນງານດ້ານຕີ, ແກ້ໄຂຈຸດອ່ອນຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍທົດສອບ ຮັບປະກັນ ໃຫ້ແຜນການກໍ່ສ້າງໜ່ວຍພັກ ມີຄວາມປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ຫັນຕາມແຜນ ແລະ ຄຸນນະພາບ.

ຈາກນັ້ນ, ສະຫາຍ ນາງ ເທວາ ສິລາດວງໃຈ ຮອງເລຂາ ໜ່ວຍພັກຄະນະກຳມະການວັດ ທະນະທຳສັງຄົມ ແລະ ບັນດາ ເຜົ່າ ໄດ້ຜ່ານຮ່າງບົດສະຫຼຸບການ

ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການກໍ່ສ້າງ ໜ່ວຍປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ ຄັ້ງທີ I ປະຈຳປີ 2023 ໂດຍລວມ ຍົກໃຫ້ເຫັນ ການເຄື່ອນໄຫວນຳພາ-ຊີ້ນຳ ວຽກງານແຕ່ລະດ້ານ ໃນປີ 2023 ຄະນະໜ່ວຍພັກ, ສະ ມາຊິກພັກ ເຊິ່ງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ ເຄື່ອນໄຫວຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໜ້າ ທິວຽກງານບັນລຸໄດ້ຕາມມາດ ຖານເງື່ອນໄຂທີ່ໜ່ວຍພັກໄດ້ ຮັບຮອງຕາມແຜນການກໍ່ສ້າງ ແລະ ຜ່ານທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2024; ພ້ອມດຽວ ກັນ, ບັນດາສະຫາຍພາຍໃນ ໜ່ວຍພັກ ໄດ້ຜັດປຽນກັນປະ ກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນເຂົ້າໃສ່ຮ່າງ ບົດສະຫຼຸບ ເພື່ອໃຫ້ມີເນື້ອໃນ ຖືກຕ້ອງ ແລະ ຄົບຖ້ວນ ທັງ ໃຫ້ຄະນະໜ່ວຍພັກ ແລະ ສະ ມາຊິກພັກຜ່ານໃບສຳຫຼວດຕົນ ເອງ ຕີລາຄາຈຸດດີ-ຈຸດອ່ອນ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງໃນໄລຍະຜ່ານ ມາ ພ້ອມໃຫ້ຄະແນນ.

ໃນທ້າຍພິທີ, ສະຫາຍ ນາງ ສຸນໄຖ ໄຊຍະແສງ ໄດ້ມີ ຄຳເຫັນໂອ້ລົມຊີ້ທິດເຍືອງທາງ ເຊິ່ງສະຫາຍໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ ຄະນະໜ່ວຍພັກ ແລະ ສະມາ ຊິກພັກ ຄະນະກຳມະການວັດ ທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາ ເຜົ່າ ສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ສຶກສາອົບ ຮົມດ້ານການເມືອງ-ແນວຄິດ, ການຈັດຕັ້ງ, ແບບແຜນວິທີນຳ ພາ ແລະ ການນຳພາປະຕິບັດ ໜ້າທີ່ການເມືອງ ກໍຄືດ້ານວິຊາ ສະເພາະ ແລະ ເຕົ້າໂຮມຄວາມ ສາມັກຄີຂອງບັນດາສະມາຊິກ ພັກ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ໃຫ້ມີຄວາມເປັນເອກະພາບສູງ, ມີຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຢ່າງໜັກ ແໜ້ນຕໍ່ການນຳພາຂອງພັກ, ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າໃນ ການຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ປະຕິ ບັດທິດທາງແຜນການທີ່ຄະນະ ໜ່ວຍພັກວາງອອກ ໃຫ້ມີຜົນ ສຳເລັດ ສາມາດຍັ້ງຢືນ ຮັບຮອງ ໃຫ້ກາຍເປັນໜ່ວຍພັກປອດ ໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ.

(ດີລຳພິນ ພິມມະຈັນ)



ສະພາປະຊາຊົນແຂວງສະຫວັນນະເຂດສະ ຫຼຸບຕີລາຄາຜົນສຳເລັດການດຳເນີນກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນ

(ສພຊ) ເພື່ອຖອດຖອນ ບົດຮຽນ ແລະ ແລກປ່ຽນຄຳ ຄິດຄຳເຫັນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດວຽກງານທີ່ຜ່ານມາພາຍໃນ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເມື່ອບໍ່ ດົນມານີ້, ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຈັດກອງ ປະຊຸມສະຫຼຸບຕີລາຄາຜົນສຳ ເລັດການກະກຽມ, ການດຳເນີນ ກອງປະຊຸມ ແລະ ສະຫຼຸບຕີລາ ຄາການລົງພົບປະ, ເຜີຍແຜ່ຜົນ ສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາ ມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ໂດຍ ການເປັນປະທານກອງປະຊຸມ ຂອງທ່ານ ຄຳຜົນ ຄຸນສະຫວັນ ຮອງປະທານຄະນະປະຈຳສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ; ເຂົ້າຮ່ວມ ມີບັນດາທ່ານໃນຄະນະປະຈຳ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນດາ ທ່ານຮອງປະທານຄະນະກຳມະ ການ ທີ່ປະຈຳການພາຍໃນສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ, ຮອງເລຂາ ທິການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າ ຂະແໜງ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກ ງານວິຊາການພາຍໃນສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງ ພ້ອມພຽງ.

ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ພຸທອນ



ພຸດທະຂັນຕີ ເລຂາທິການສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຂຶ້ນຜ່ານ ບົດສະຫຼຸບຜົນສຳເລັດການກະ ກຽມ ແລະ ດຳເນີນກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ສະພາ ປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II; ຜ່ານ ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາການລົງພົບ ປະ, ເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງ ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II. ຈາກນັ້ນ, ປະທານ ກອງປະຊຸມໄດ້ມີຄຳເຫັນເຈາະ

ຈົມ ເພື່ອເປີດໂອກາດໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າ ຮ່ວມກອງປະຊຸມທັງໝົດແລກ ປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນຕໍ່ກັບບັນດາ ບັນຫາທີ່ຍັງຄົງຂ້າງ ແລະ ຂອດ ທີ່ຄວນແກ້ໄຂຢ່າງເລັ່ງດ່ວນ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ປະທານ ກອງປະຊຸມກໍ່ໄດ້ສະຫຼຸບ, ຕີລາ ຄາ ພ້ອມທັງຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຜົນ ສຳເລັດທີ່ທຸກພາກສ່ວນພາຍໃນ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຮ່ວມ ແຮງຮ່ວມໃຈສາມັກຄີໃນການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານໃຫ້ໄດ້ ຮັບຜົນສຳເລັດຕາມແຜນທີ່ວາງ ໄວ້ ແລະ ມີທິດຊີ້ນຳໃຫ້ແຕ່ລະ ຄະນະກຳມະການກະກຽມບັນ ດາເນື້ອໃນເພື່ອປະກອບຄຳຄິດ ເຫັນໃສ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາ ມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ ຊຸດທີ IX ທີ່ໄດ້ເຂຶ້ນໃນ ວັນທີ 31 ຕຸລາ 2023 ນີ້.



ເຜີຍແຜ່ເອກະສານ ວັນປະກາດເອກະລາດ ຄົບຮອບ 78 ປີ



(ສພຊ) ໜ່ວຍພັກສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ເຜີຍແຜ່ ເອກະສານມູນເຊື້ອວັນປະກາດ ເອກະລາດ ຄົບຮອບ 78 ປີ (12 ຕຸລາ 1945-12 ຕຸລາ 2023) ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະ ຫາຍທອງຄານ ວັດສະດາກອນ ເລຂາໜ່ວຍພັກສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ, ມີສະຫາຍ ຄຳດີ ວົງ ລ້ອມ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ອຸດົມໄຊ, ບັນດາສະຫາຍຄະ ນະພັກ, ສະມາຊິກພັກສົມບູນ- ສຳຮອງ ພາຍໃນໜ່ວຍພັກສະ ພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຂົ້າຮ່ວມ ຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ສະຫາຍເລຂາໜ່ວຍພັກ ໄດ້ເຜີຍແຜ່ເອກະສານມູນເຊື້ອ ວັນປະກາດເອກະລາດ ຄົບຮອບ 78 ປີ (12 ຕຸລາ 1945 -12 ຕຸລາ 2023) ເພື່ອເປັນການ

ເສີມຂະຫຍາຍມູນເຊື້ອຮັກຊາດ, ມູນເຊື້ອແຫ່ງຄວາມສາມັກຄີ ປອງດອງ, ມູນເຊື້ອແຫ່ງການສູ້ ຮົບອາດຫານຂອງປວງຊົນລາວ ທັງຊາດພາຍໃຕ້ການນຳພາຂອງ ພັກ ແນໃສ່ສ້າງໃຫ້ມີທັດສະນະ ທີ່ຖືກຕ້ອງເປັນເອກະພາບພາຍ ໃນພັກ, ພາຍໃນສັງຄົມ ພ້ອມ ທັງຍົກສູງຄວາມສາມາດນຳພາ ແລະ ລັກສະນະນຳໜ້າຂອງ ພັກ, ເພີ່ມທະວີມະຫາສາມັກຄີ ທົ່ວປວງຊົນລາວ.

ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ຕາງໜ້າ ຄະນະພັກໄດ້ຜ່ານຮ່າງບົດສະ ຫຼຸບການເຄື່ອນໄຫວນຳພາ-ຊີ້ນຳ ຂອງຄະນະໜ່ວຍພັກສະພາປະ ຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳເດືອນຕຸລາ ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການ ເດືອນພະຈິກ 2023 ພ້ອມທັງ ເປີດກ້ວາງໃຫ້ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມປະ ກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນຕໍ່ເນື້ອໃນ ຂອງຮ່າງບົດສະຫຼຸບດັ່ງກ່າວຢ່າງ ກົງໄປກົງມາ, ຕຳນິສັງຂ່າວເຊິ່ງ ກັນແລະກັນ, ຕີລາຄາຄືນໃນ ການນຳພາ-ຊີ້ນຳຂອງຄະນະ ໜ່ວຍພັກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຜ່ານມາ, ເພື່ອເຫັນໄດ້ດ້ານດີ ຜົນງານ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ເພື່ອ ຊອກຫາວິທີທາງແກ້ໄຂໃນຕໍ່ ໜ້າໃຫ້ດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.



ຮັກສາໃຈຍາມເຈັບໄຂ້

ດົນກີບເມກ

ຄວາມຈິງແລ້ວ ການຮັກສາກາຍ ແລະ ໃຈນັ້ນ ບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ແຕ່ຍາມເຈັບໄຂ້ ທໍ່ນັ້ນ ແຕ່ຍາມປົກກະຕິ ຊີວິດ ຍັງແຂງແຮງ ກໍຕ້ອງຮັກສາ, ພຸດທະສາສະໜາຖືວ່າ ສິ່ງທີ່ຮັກສາ ເບິ່ງແຍງໄດ້ຍາກນັ້ນຄື: ໃຈຂອງເຮົານີ້ເອງ ເພາະເວລາມັນໄປກະທົບໃສ່ເຫດການທີ່ບໍ່ມັກ ເຫດການຊຶ່ງຊັງກໍຈະເຮັດໃຫ້ຈິດໃຈຮູ້ສຶກບໍ່ດີຂຶ້ນມາທັນທີ, ຮ່າງກາຍ ແລະ ຈິດໃຈເປັນຂອງຄູ່ກັນ, ຈິດເປັນນາຍ ກາຍເປັນບ່າວຮັບໃຊ້.



ການຮັກສາໃຈນັ້ນ ຕ້ອງຮັກສາດ້ວຍສະຕິ ກຳນົດໃຫ້ຮູ້ ພາວະທີ່ຕົນເປັນຢູ່ເຊັ່ນ: ເວລາຮ່າງກາຍເຮົາເຈັບປ່ວຍໄຂ້ ຕ້ອງໄດ້ໃຊ້ສະຕິກຳນົດບໍ່ໃຫ້ຈິດປຸງແຕ່ງເພພັງໄປກັບອາການຂອງຮ່າງກາຍທີ່ເຈັບປ່ວຍ ຮ່າງກາຍເປັນໜ້າທີ່ຂອງທ່ານໝໍຮັກສາ ແຕ່ຈິດໃຈຢູ່ໃນຮ່າງກາຍຂອງເຮົາເອງ ເຮົາຈຶ່ງຕ້ອງຮູ້ກຳນົດຈິດໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, ບຸຮານກ່າວສອນໄວ້ວ່າ ຈິດເປັນນາຍ ກາຍເປັນບ່າວ ຮ່າງກາຍຮັບໃຊ້ຈິດໃຈ, ໃຈເປັນແກນຫຼັກຂອງຊີວິດ; ຖ້າເຮົາສາມາດຮັກສາຈິດໃຈໄວ້ຖືກຕ້ອງແລ້ວ ກໍເທົ່າກັບ

ວ່າເຮົາໄດ້ຮັກສາຊັບປະເສີດຂອງຊີວິດໄດ້, ຄູບາອາຈານສອນວ່າ: ສະຕິປຽບຄືເຊືອກທີ່ຈະຕ້ອງເອົາຜູກຈິດໃຈໄວ້ບໍ່ໃຫ້ມັນດົ້ນຮົນໄປທາງບໍ່ດີບໍ່ຖືກຕ້ອງ ເພາະຈິດຄົນເຮົາມັນປຸງແຕ່ງວິໄນໄປຕາມອາລົມຕ່າງໆ ຄືກັບລົງທີ່ໂດດເດັ່ນໄປມາ ຕ້ອງເອົາສະຕິຜູກຈິດໄວ້ໃຫ້ດີໆ.

ປະເດັນຕໍ່ມາ ການຮັກສາຈິດບໍ່ໃຫ້ປຸງແຕ່ງ ຕ້ອງມີສະຕິຢູ່ກັບອາລົມທີ່ດີງາມຕາມຫຼັກສິນທໍາ ຈຶ່ງເປັນການບໍ່ປ່ອຍຈິດໄປກັງວົນກັບຄວາມນຶກຄິດທັງ

ຫຼາຍ ທີ່ຕົງໃຈເຮົາຕົກຕໍ່າ ຢ່າລິມວ່າຄົນໃດທີ່ເຝິກຈິດໃຈເປັນສະມາທິ ໃຈຂອງຜູ້ນັ້ນ ຈະຜ່ອງໃສ ມີກໍາລັງ ມີສະມາທິແນ່ນອນ ທີ່ຄອຍສົ່ງເສີມພະລັງໃຫ້ຮ່າງກາຍປະຕິບັດຕາມຈິດໃຈສັ່ງການຢ່າງຖືກຕ້ອງ.

ຜູ້ຂຽນຄິດວ່າ ປັດຈຸບັນສະພາບເສດຖະກິດຝືດເຄືອງເຮົາຕ້ອງຕັ້ງສະຕິປັນຍາ ກຳນົດຈັງຫວະຊີວິດ ປະຄອງຊີວິດໃຫ້ມີຫຼັກ ເຖິງວ່າເຮືອລົງແກ້ງຖ້າຮູ້ຈັກປະຄອງໄດ້ ເຮືອຊີວິດຈະບໍ່ຫຼົ້ມກາງວັງ!

ປະເພນີບຸນຄຸນລານ (ບຸນກອງເຂົ້າ)

ໂດຍ: ທິດຕາ

ຄຳວ່າ “ລານ” ແປວ່າ ເດີນ ຫຼື ບ່ອນທີ່ຮາບພຽງດີ ເຊິ່ງເພິ່ນເອົາເຂົ້າມາກອງໄວ້; ກ່ອນຮອດລະດູກ່ຽວເຂົ້າ ຊາວໄຮ່ນາພາກັນເຮັດລານເຂົ້າໄວ້ລ່ວງໜ້າ ແປງດິນຂອງລານເຂົ້າໃຫ້ຮາບພຽງ ບາງຄົນກໍເອົາຂີ້ຕົມທາໃຫ້ກ່ຽງ ແລ້ວຕາກແດດຈົນພື້ນທີ່ຂອງລານເຂົ້ານັ້ນແຫ້ງຫຼັງຈາກກ່ຽວເຂົ້າຕາກໄວ້ກັບຕໍ່ເພື່ອງປະມານສອງຫາສາມມື້ ເຫັນວ່າເຂົ້າແຫ້ງດີແລ້ວ ກໍເອົາເຂົ້າມາໄວ້ລານເຂົ້າ ເພື່ອຟາດເອົາເຂົ້າເປືອກ ກອງໃສ່ໃນລານກ່ອນທີ່ຈະຂົນເອົາເຂົ້າເປືອກມາໃສ່ເລົ້າໃສ່ສາງ ກໍຈັດງານບຸນຄຸນເຂົ້າຕາມປະເພນີ.

ທຽນບຸຊາ, ກວານຈ້າຈະເປັນຜູ້ເຮັດໜ້າທີ່ອັນເຊີນເທວະດາທີ່ຮັກສາໄຮ່-ນາຮື້ວສວນນັ້ນມາກິນຈາກກະທົງ; ຊາວໄຮ່ນາບາງຄອບຄົວກໍທຳພິທີບຸນຄຸນເຂົ້າຢູ່ເຮືອນ ນິມົນພະສົງມາສັນເຂົ້າ ແລະ ສູດປະຣິຕະມຸງຄຸນ ເພື່ອຮັບເອົາຂວັນເຂົ້າມາສູ່ເລົ້າສູ່ເຍຍ ເພື່ອໃຫ້ເຂົ້າໄຮ່ເຂົ້ານາໃນລະດູກ່ຽວຕ່ຽງໄປ ໃຫ້ມີໝາກຜົນທະວີຢ່າງຂຶ້ນ ເຊິ່ງມີຄຳກອນບຸຮານ ກ່ຽວກັບບຸນຄຸນເຂົ້າຕອນໜຶ່ງ ກ່າວໄວ້ ດັ່ງນີ້:

ຮິດໜຶ່ງນັ້ນ ພໍເມື່ອເດືອນຍີ່ຍ້າຍ ເຫມັນວາໂຍພັດ ລາວມີບຸນຄຸນເຂົ້າ ຟາດເຂົ້າເປືອກກອງໃສ່ໄວ້ ມີການບຸຊາເຈົ້າ ປັກຕາແຫຼວສີ່ດ້ານ ກວານຈ້າອັງເຊີນເຈົ້າ ຜີໄຮ່ນາພ່າພ້ອມ ມີຂອງຫວານຄາວພ້ອມ ຂ້າໄກ່ຄົບເຄື່ອງຫ້າງ ຂົນເຂົ້ານາມາໄວ້ ຂົນເຂົ້າໄຮ່ມາໃສ່ເລົ້າ ມວນບ່າວສາວໜຸ່ມນ້ອຍ ຊອກຫາຫຼົວຫາຟິນ ບໍ່ໄດ້ໄລລາບິ້ນ ໃຫ້ເຮົາໄດ້ສືບສ້າງ

ເຂົ້າເຂດລະດູໜາວ ເຍືອກເຢັນກາຍເນື້ອ ຫຼັງລະດູການເກັບກ່ຽວ ລານກ້ວາງໄຮ່ນາ ອາລັກຂານາໄຮ່ ລານເຂົ້າຮາບພຽງ ເທວະດາເຈົ້າຖິ່ນ ເຊີນເຈົ້າພ່າສະເຫວີຍ ທັງສຸລາແກ້ວໃຫຍ່ ວາງໄວ້ຂອບນາ ໃນເຮືອນລິ້ນໄຖ່ ຄຸນເຂົ້າໃສ່ສາງ ອອກປ່າພະນາເຂົ້າ ຊູ່ເຮືອນກຽມໄວ້ ປະເພນີລາວແຕ່ເກົ່າ ກະທຳແທ້ແຕ່ປູຢານັ້ນແລ້ວ.

ນອກຈາກ ບຸນຄຸນເຂົ້າ ຫຼື ບຸນກອງເຂົ້ານີ້ແລ້ວ ສະໄໝກ່ອນ ຊາວບ້ານຈະພາກັນໄປຊອກຫຼົວ (ຟິນ) ກາງປ່າມາໄວ້ດັງເພາະເປັນ ຍາມໜາວອາກາດແຫ້ງ.



ວິທີເຮັດວຽກ

ພາກທີ 4 ມາລະຍາດ ແລະ ຄຸນສົມບັດຂອງນັກປະຕິວັດ (ຕໍ່)

7. ຂໍ້ປົກພ້ອງຜິດພາດນັ້ນມັນເກີດມາຈາກໃສ?
ພັກເຮົາຕ້ອງເປັນພັກໃຫຍ່ປະກອບດ້ວຍທຸກຊົນຊັ້ນໃນສັງຄົມ. ເພາະສະນັ້ນ ຈຶ່ງມີລັກສະນະແນວຄິດສັດຊື່ບໍລິສຸດ ເດັດດ່ຽວ ແລະ ໃຫຍ່ຫຼວງ. ແຕ່ກໍບໍ່ຫຼີກເວັ້ນໄດ້ຊຶ່ງປະເພນີນິດໄສ ແລະ ຂໍ້ປົກພ້ອງຂອງສັງຄົມພາຍນອກ ທີ່ແຜ່ຜາຍຕິດແປດ ແລະ ເຊື່ອມຊຶມເຂົ້າມາໃນພັກຢູ່ເລື້ອຍໆ. ແຕ່ກໍບໍ່ແມ່ນວ່າເຫັນເປັນແນວນັ້ນ ພວກເຮົາຈະຢ້ານກົວ. ພວກເຮົາເຫັນແຈ້ງເຖິງພະຍາດນັ້ນແລ້ວ ພວກເຮົາຕ້ອງແກ້ໄຂປ່ຽນແປງ ແລະ ຊອກຫາວິທີດັດແປງມັນໃຫ້ໄດ້.
ພະນັກງານແຕ່ລະຄົນ, ສະມາຊິກແຕ່ລະຄົນຂອງພັກ ຕ້ອງຈິງໃຈກວດກາເບິ່ງຕົນເອງ ແລະ ກວດເບິ່ງເພື່ອນສະຫາຍໃຫ້ແກ້ໄຂຈົນໄດ້. ຕໍາລາຢາແກ້ທີ່ດີກວ່າໝູ່ໝົດ ແມ່ນ ການຕໍາໜິຕົນເອງ ແລະ ຕໍາໜິກັນ
ນ້ຳຕົກໃສ່ຫິນຍັງຮູ້ຮັ່ງ, ເຫຼັກຝົນເຫຼັກກໍຍັງຮູ້ຄົມ. ພວກເຮົາອິດທິນແກ້ໄຂປ່ຽນແປງເຫຼິງຂໍ້ປົກພ້ອງນັບມື້ຈະເປົາບາງລົງ, ຂໍ້ດີນັບມື້ຈະຫຼາຍຂຶ້ນ, ພະນັກງານແລະ ສະມາຊິກຂອງພັກນັບມື້ນັບຈະກາຍເປັນນັກປະຕິວັດທີ່ເດັດຂາດ, ພັກຈະນັບມື້ນັບຂະຫຍາຍກວ້າງອອກ. ດັ່ງນັ້ນ ຈຶ່ງຫວັງວ່າທຸກຄົນຈະແກ້ໄຂປ່ຽນແປງຕົນເອງຢ່າງແທ້ຈິງ.

4. ແກ້ໄຂ:
ພັກຂອງພວກເຮົາ ເປັນການຈັດຕັ້ງອັນໜຶ່ງທີ່ກ້າວໜ້າທີ່ສຸດ ໄດ້ມີຜົນງານອັນງົດງາມມາແລ້ວ. ຢູ່ໃນພັກຂອງພວກເຮົາ ມີຄົນຈຳນວນຫຼາຍ ທີ່ເປັນຜູ້ມີຄວາມສາມາດ, ມີຄຸນສົມບັດ ແລະ ສ່ວນຫຼາຍກໍເປັນຄົນຜູ້ທ້າວຫັນກວ່າໝູ່ ສະຫຼາດສະຫຼຽວກວ່າໝູ່ ຮັກຊາດກວ່າໝູ່ ເດັດດ່ຽວ ແລະ ກ້າຫານກວ່າໝູ່, ດັ່ງນັ້ນ ແນວໃດພວກເຮົາກໍຈະໄປເຖິງໄຊຊະນະ ແລະ ສຳເລັດຜົນຢ່າງແນ່ນອນ.
ເຖິງຢ່າງນັ້ນກໍຕາມ, ກໍບໍ່ແມ່ນວ່າໝົດທຸກຄົນຈະດີໝົດ, ບໍ່ແມ່ນວ່າວຽກການທີ່ເຮັດມາອັນໃດກໍຈະດີໝົດ ພາຍໃນພັກຂອງພວກເຮົາ ກໍຍັງມີຄົນຜູ້ໄລເລເຮັດສິ່ງທີ່ບໍ່ສົມຄວນຄືດັ່ງເວົ້າມາເທິງນີ້.

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ຂຽນຄຳລາວໃຫຍ່

ຄູ່ແສງ

ໃນເວລາຂຽນຄຳສັບທີ່ມີພະຍາງທີ່ປະກອບດ້ວຍພະຍັນຊະນະ ແຕ່ເວລາເວົ້າບາງເທື່ອເຮົາກໍມັກອອກເປັນສຽງພະຍັນຊະນະ ລ. ເມື່ອອອກເປັນສຽງ ລ ເລື້ອຍໆ ກໍມັກເຮັດໃຫ້ເວລາເຮົາຂຽນກໍຂຽນເປັນ ລ ເຊັ່ນກັນ ເຊິ່ງພາໃຫ້ເກີດສະກົດຄຳຜິດ ດັ່ງຕົວຢ່າງລຸ່ມນີ້:

ຄຳຖືກ	ຄຳຜິດ
ກະທັດຮັດ	ກະທັດລັດ
ຄັ້ງແຮກ	ຄັ້ງແລກ
ສາຍຮຸ້ງ	ສາຍລຸ້ງ
ທະຫານຮາບ	ທະຫານລາບ
ບູຮານ	ບູລານ
ຮັບຮອງ	ລັບລອງ
ຮຸກຮານ	ລຸກລານ
ຮ້ອຍ	ລ້ອຍ



ຜົມຫງອກກ່ອນໄວ

ໂດຍ: ສາວແວ່ນ



ໃນຄໍລຳສຸສະບາຍຫາຍ ໂລຄາສະບັບນີ້, ເຮົາມີສານອາຫານ 4 ຊະນິດ ທີ່ຢາກນຳສະເໜີແກ່ທ່ານ ເພື່ອຊ່ວຍບັນເທົາບັນຫາຜົມຂາວກ່ອນໄວອັນຄວນເພາະຜົມຫງອກ ຫຼື ຜົມຂາວຖ້າມັນເກີດຂຶ້ນຕອນເຖົ້າ ຍັງສາມາດເຂົ້າໃຈໄດ້ວ່າມັນເປັນເລື່ອງທຳມະຊາດ ແຕ່ຖ້າມີຜົມຫງອກເກີດໃນເວລາທີ່ພວກເຮົາອາຍຸບໍ່ຫຼາຍ ອັນນີ້ອາດຈະຖືວ່າຜິດປົກກະຕິ ສ່ວນຫຼາຍມັກຈະແກ້ໄຂບັນຫານີ້ດ້ວຍການຍ້ອມຜົມກໍສາມາດຊ່ວຍໄດ້ ແຕ່ທ່ານຮູ້ບໍ່ວ່າ ການກິນອາຫານກໍສາມາດຊ່ວຍທ່ານໄດ້ເນື່ອງຈາກວ່າອາຫານບາງຊະນິດ ມີຄຸນສົມບັດຊ່ວຍບຳລຸງຜົມ, ເລັບ ແລະ ຜິວໜັງ ຂອງ

ພວກເຮົາໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ; ຖ້າທ່ານເປັນຄົນໜຶ່ງທີ່ຕ້ອງປະສົບກັບບັນຫາຜົມຂາວກ່ອນໄວ ຄວນເນັ້ນການກິນອາຫານ ດັ່ງນີ້:
- ອາຫານທະເລ, ແລະ ແກ່ນດອກຕາເວັນ ເພາະທອງແດງ ເປັນແຮ່ທາດສຳຄັນໃນ

ຂະບວນການສ້າງເມັດສີເມລານິນ ເຊິ່ງເປັນສານສຳຄັນໃນການສ້າງສີຜົມ ມັກພົບເຫັນຢູ່ໃນຫອຍນາງລົມ ແຕ່ຄວນລະມັດລະວັງ ຄໍແລັດເຕີຣ໌ ຫາກກິນຫອຍນາງລົມ ແລະ ອາຫານທະເລ ຫຼາຍເກີນໄປ.
- ຫົວກາລິດ, ໜາກອີ

ແລະ ຖິ່ນປະເພດຕ່າງໆເພາະທາດອາຊິດໄຟລິກ ຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ຜົມບໍ່ຫງອກໄວ ແລະ ມັກມີຢູ່ໃນຜັກໃບຂຽວເຂັ້ມ.

- ເຂົ້າກ່ອງ, ເຂົ້າໂອດ, ສາລີ, ໜາກໂປມ ແລະ ໜາກງາ ເພາະອາຊິດແຟນໂທທານິກ ຫຼື ວິຕາມິນບີ 5 ເປັນທາດອາຫານສຳຄັນທີ່ຊ່ວຍຮັກສາເມັດສີພາຍໃນເສັ້ນຜົມ ເຮັດໃຫ້ຜົມດຳ ແລະ ຊ່ວຍປ້ອງກັນຜົມຫງອກໄດ້ອີກ.

- ເມັດເຂົ້າ, ສາລີ, ເຂົ້າກ່ອງ, ໂຍເກີດ ແລະ ຜັກໃບຂຽວ ຈະມີທາດພາບາຫຼາຍ ເຊິ່ງແມ່ນສະມາຊິກຂອງກຸ່ມວິຕາມິນ B ລວມ ແລະ ວິຕາມິນ ທຽມລວມ ທີ່ສາມາດລະລາຍໃນນໍ້າໄດ້ ໂດຍມັກຖືກລວມເຂົ້າກັບກົດໄຟລິກ ທີ່ຊ່ວຍຟື້ນຟູສະພາບສີຜົມ ແລະ ຊ່ວຍບຳລຸງໃຫ້ຊຸ່ມຊື່ນ.

ຂໍ້ມູນຈາກ: <https://mgronline.com>



ໝັກຫາຍ



(ໄລ້ວງເບົາໆ ເວົ້າແບບບັນເວງ ບໍ່ເລັ່ງພິທີການ) # ສາວຈິ້ມ

* ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ພວມຄົ້ນຄ້ວາ ເປັນອາລະຂອງກົດໝາຍ ສະຊຸ ຫຼາຍຜ່ານ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນ ບັນຫາເດີນໃນສັງຄົມ ສ່ວງໃຫ້ເຫັນຫຼາຍດ້ານ ການປະຕິບັດນຳໃຊ້ ຄວາມເໝາະສົມຫຼາຍຢ່າງ ເພື່ອໃຫ້ປະຊາເອກອ້າງ ກົດໝາຍໃຊ້ຄູ່ຄຽງຕົນ ບັນນາ!

* ສອງສາມວັນຜ່ານມາ ຮູ້ສຶກໄດ້ວ່າ ອາກາດມີການປ່ຽນແປງ ອາດເປັນເພາະ ລະດູ ຫາດເລັ່ມມາເຍືອນ ເປັນສັນຍານເຕືອນໃຫ້ຄົນ ໃສດຮູ້ວ່າ ຫາກອາຍຸມີຜູ້ຮຸ້ນ ບັງຫໍ້ມື້ຮົມກາຍາ ດີໃດ! ຫາດໃຈຄວນມອງຫາ ຄູ່ມາຄຽງຂ້າງ ຢ່າ ບ່ອຍກາຍແລະໃຈວ້າງ ລົມໜາດຊີວິດຊູ່ ຊອກຮູ້ ມາສ່ວມຊ່ອນ ບອນຂ້າງປ່ຽນ TOTO ຜ່ານເວັບ!

👍 ຊອບຍັ້ມ 🤔

ແອ່ນຕຸ້ງ

ເວົ້າບໍ່ມ່ວນ

ແມ່ຕູ້ສາ ພາຫຼານໄປທ່ຽວສວນສິດ ແລະ ໃນຂະນະທີ່ເບິ່ງລົງຢູ່ນັ້ນ ຫຼານກໍ່ຫ້ວງຂຶ້ນວ່າ:

ຫຼານ: ປາດໆໆ ລົງຄືແມ່ຕູ້ແທ້

ແມ່ຕູ້: ຮຽນເວົ້າສຸພາບແດ່ແມະ ເປັນເດັກນ້ອຍຫັ້ນ

ຫຼານ: ແຮ່ໆ ຫຼານຂໍໃຫ້ ໄລແຕ່ລົງບໍ່ເຂົ້າໃຈພາສາເບາະ ຄັນຊັ້ນມັນຄຽດໃຫ້ຫຼານແລ້ວ

ແມ່ຕູ້: ???



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຫຍ້າ

ໃຜຮູ້ມີຄວາມຮູ້ ຊິພູ່ງເວົ້າອອດ ບໍ່ດີດາຍ ໃຫ້ຢັ້ງແກ່ຢັ້ງກັ້ມ ສະເໜີເຂົ້າໃນນາ ອັນລາຄາຄັນນີ້ ຄັນຮັບຫ້ວນຄ່ອງ ດອກນາ! ບ່ອຍໃຫ້ໜັງພັນອງ ຄິດໃຫ້ສິ່ງຄ່ອງງາມ ເພິ່ນວ່າ



ເວົ້າໃຫ້ຖືກກາລະເທສະ

ຕ.ສະຫວັນ

* ຄົນເຮົາມີມາກລ້ວນ ຈັກໃຜຄິດແນວໃດ ເຮົາບໍ່ແນມດູໄດ້ ຝົນຍິ້ມດີຕໍ່ໜ້າ

ຫຼາຍຫຼາກນິໄສ ຊຶ່ງດີຫຼືຮ້າຍ ເດົາໃຈຄົນອື່ນ ລັບຫຼັງປ້ອຍດຳເຮົາ ກໍມີ

* ພໍ່ແມ່ສອນລູກເຕົ້າ ບໍ່ຄວນພໍ້ພິມຈາ ເພາະວ່າອາຫານຫຍ້າ ເສຍມາລະຍາດຍ້ອນ

ມາແຕ່ເດີມດາ ເມື່ອຍາມກິນເຂົ້າ ຈະຟຸມຟາຍເຮ່ຍ ຄົນເວົ້າກ່າວຫຍັ້ນ

* ຍາມກິນ ໂຕພັດເວົ້າ ຊິນເຄີຍເປັນນິໄສ ບໍ່ວ່າກິນນຳຫົວໜ້າ ນໍ້າລາຍໄຫຼປຽກເປື້ອນ

ຝອຍຢູ່ເລີຍເລີຍ ບໍ່ດີໃດ ຄູ່ກາຍຕົນແລ້ວ ຫຼືເວລາມີວຽກ ຝອຍເລື້ອຍບໍ່ເຊົາ

* ບ່ອນທີ່ເຂົາຈັດໃຫ້ ຄືບໍ່ຫານວາຈາ ຍົກເຫດຜົນມາອ້າງ ຍຸທ່າງຝອຍໝົດມື້

ສະຖານທີ່ກອງປະຊຸມ ກ່າວຄຳຂານເວົ້າ ເອກະສານຕ່າງໆ ແນວນີ້ຈິ່ງດີ ວ່າບໍ່

* ຫາກໃຜເປັນແບບນີ້ ຮຽມບໍ່ຫານວາຈາ ລອງມອງຄົນຄຽງຂ້າງ ມາລະຍາດຮຽບຮ້ອຍ

ຄວນທີ່ພິຈາລະນາ ກ່າວເຕືອນຕິຕ້ອງ ກາຍເຮົາດູວ່າ ດີແທ້ສຳໃດ ທ່ານເອີຍ



ປະສິດທິພາບ-ປະສິດທິຜົນ

“ປະສິດທິພາບ” ແລະ “ປະສິດທິຜົນ” ເປັນສອງຄຳທີ່ມີສຽງ ແລະ ຄວາມໝາຍໃກ້ຄຽງ ແລະ ພົວພັນກັນ ເພາະມີສາມພະຍາງຕົ້ນອັນດຽວກັນ ແຕ່ກໍມີຄວາມໝາຍຕ່າງກັນ ດັ່ງນີ້: “ປະສິດທິພາບ” ເປັນຄຳປະສົມຈາກຄຳເຄົ້າປາລີປະເພດຄຳນາມ ປະກອບດ້ວຍຄຳວ່າ *Pasiddhi* “ປະສິດທິ” ໝາຍເຖິງ “ຄວາມສຳເລັດ” ແລະ ຄຳວ່າ *Bhāva* “ພາວະ” ແລ້ວແປງສຽງເປັນຄຳລາວວ່າ “ພາບ” ໝາຍເຖິງ “ຄວາມມີ, ຄວາມເປັນ”. ເມື່ອສອງຄຳນີ້ປະສົມເຂົ້າກັນແລ້ວ ກາຍເປັນ “ປະສິດທິພາບ” ກໍໝາຍເຖິງ “ພາວະທີ່ເຮັດໃຫ້ເກີດຜົນສຳເລັດ, ຄວາມສາມາດທີ່ເຮັດໃຫ້ເກີດຜົນຈາກການກະທຳ”

ເວລາໃຊ້ກັບບຸກຄົນ ໝາຍເຖິງ “ຄວາມສາມາດໃນການເຮັດວຽກໄດ້ດີ ວ່ອງໄວ ແລະ ສຳເລັດກົງເວລາ” ເຊັ່ນ

- ບຸກຄະລາກອນທີ່ມີປະສິດທິພາບ ຍ່ອມເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງ ຫຼື ໜ່ວຍງານພັດທະນາໄປໄດ້ຢ່າງວ່ອງໄວ.

ເວລາໃຊ້ກັບການຈັດຕັ້ງຫຼືໜ່ວຍງານ “ປະສິດທິພາບ” ໝາຍເຖິງ “ລະບົບການດຳເນີນງານທີ່ເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມສຳເລັດໄດ້ເປັນຢ່າງດີ” ເຊັ່ນ

- ການຈັດຕັ້ງທີ່ມີປະສິດທິພາບ ແມ່ນມີລະບຽບຂັ້ນຕອນໃນການເຮັດວຽກ ພະນັກງານມີຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ ມີລະບອບການກວດກາ ແລະ ຜະລິດຜົນງານຄຸນນະພາບໄດ້ກົງກັບເວລາ.

ນອກຈາກຈະໃຊ້ກັບບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງແລ້ວ “ປະສິດທິພາບ” ຍັງໃຊ້ກັບສິ່ງຕ່າງໆ ທັງທີ່ເປັນຮູປະທຳ ແລະ ນາມະທຳ ໝາຍເຖິງ “ພາວະການດຳເນີນງານທີ່ໃຫ້ຜົນສຳເລັດເປັນທີ່ພໍໃຈຕາມຄວາມຕ້ອງການ” ເຊັ່ນ

- ຄອມພິວເຕີໜ່ວຍນີ້ມີປະສິດທິພາບດີ.
- ການສອນຂອງອາຈານທ່ານນີ້ມີປະສິດທິພາບຍອດຍິ່ງ.
- ປະສິດທິພາບຂອງການບໍລິຫານວຽກງານຢູ່ບໍລິສັດແຫ່ງນີ້ເປັນທີ່ໜ້າເຊື່ອຖື.

“ປະສິດທິຜົນ” ເປັນຄຳປະສົມຈາກຄຳເຄົ້າປາລີ ປະເພດຄຳນາມ ປະກອບດ້ວຍຄຳວ່າ *Pasiddhi* “ປະສິດທິ” ໝາຍເຖິງ “ຄວາມສຳເລັດ” ແລະ ຄຳວ່າ *Phala* “ຜະລະ” ແລ້ວແປງສຽງເປັນຄຳລາວວ່າ “ຜົນ” ໝາຍເຖິງ “ປະໂຫຍດທີ່ໄດ້, ສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນຈາກການກະທຳ”. ເມື່ອສອງຄຳນີ້ປະສົມເຂົ້າກັນແລ້ວ ກາຍເປັນ “ປະສິດທິຜົນ” ກໍໝາຍເຖິງ “ຜົນສຳເລັດ, ໝາກຜົນທີ່ເກີດຂຶ້ນ” ເຊັ່ນ

- ແຜນການທີ່ຕັ້ງສາມາດນຳມາປະຕິບັດໄດ້ໃນຊີວິດຕົວຈິງ ແລະ ໃຊ້ແລ້ວເກີດປະສິດທິຜົນ.
- ຢາທີ່ມີປະສິດທິຜົນ ໃຊ້ແລ້ວຕ້ອງເຮັດໃຫ້ຄົນເຈັບມີອາການດີຂຶ້ນ.
- ການທີ່ປະຊາຊົນປະຕິບັດກົດໝາຍຢ່າງເຂັ້ມງວດສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງປະສິດທິຜົນຂອງການໂຄສະນາປະຊາສຳພັນຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ.

ຄຳວ່າ “ປະສິດທິຜົນ” ມີຄວາມໝາຍຕ່າງຈາກ “ປະສິດທິພາບ” ເຖິງແມ່ນວ່າຈະເບິ່ງຄ້າຍຄືກັນ ແລະ ໃຊ້ໃນບໍລິບົດດຽວກັນໄດ້ ເຊັ່ນເວົ້າວ່າ ການບໍລິຫານງານທີ່ມີປະສິດທິພາບ ຫຼື ການບໍລິຫານງານທີ່ມີປະສິດທິຜົນ ກໍໄດ້, ແຕ່ຄວາມໝາຍຂອງທັງສອງວະລິນີ້ ພັດຕ່າງກັນຢູ່ບ່ອນວ່າ “ປະສິດທິພາບ” ເນັ້ນຂະບວນການທີ່ດີນຳໄປສູ່ຄວາມສຳເລັດ. ສ່ວນ “ປະສິດທິຜົນ” ເນັ້ນຄວາມສຳເລັດ ຫຼື ປະໂຫຍດທີ່ໄດ້.

#ຂໍສັງເກດ: ຄຳທັງສອງນີ້ ສາມາດເກີດຢູ່ໃນປະໂຫຍກດຽວກັນໄດ້ ເຊິ່ງສາມາດຈຳແນກຄວາມໝາຍຂອງ “ປະສິດທິພາບ” ແລະ “ປະສິດທິຜົນ” ໄດ້ຢ່າງຊັດເຈນ ດັ່ງຕົວຢ່າງລຸ່ມນີ້:

- ຖ້າຢາກໃຫ້ວຽກງານມີປະສິດທິຜົນດີ ບໍລິສັດຕ້ອງມີພະນັກງານທີ່ມີປະສິດທິພາບສູງ.
- ຖ້າພະນັກງານໃນບໍລິສັດມີປະສິດທິພາບສູງ, ປະສິດທິຜົນຂອງວຽກງານທີ່ອອກມາກໍຈະສູງໄປນຳ.

ນາຍົກກຳປູເຈຍ ມີຄຳເຫັນຕໍ່ “3 ຂໍ້ລິເລີ່ມທ້ວງໂລກ” ຂອງຈີນ

ອີງຕາມການລາຍງານໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ທ່ານ ຮຸນມາເນັດ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີກຳປູເຈຍ ໄດ້ໃຫ້ສຳພາດຕໍ່ນັກຂ່າວວິທະຍຸໂທລະພາບສູນກາງຈີນ ຫຼື CMG ໃນຫວ່າງມື້ໜ້າວ່າ: 3 ຂໍ້ລິເລີ່ມທ້ວງໂລກ ຄື: ຂໍ້ລິເລີ່ມວ່າດ້ວຍການພັດທະນາທ້ວງໂລກ, ຂໍ້ລິເລີ່ມວ່າດ້ວຍຄວາມໜັ້ນຄົງທ້ວງໂລກ ແລະ ຂໍ້ລິເລີ່ມວ່າດ້ວຍອະລິຍະທຳທ້ວງໂລກທີ່ສະເໜີອອກໂດຍທ່ານ ສີຈິນຜົງ ປະທານປະເທດຈີນ ມີຜົນຕໍ່ການບັນລຸຄວາມກົມກຽວ ແລະ ຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮືອງຂອງໂລກ.



ເນັ້ນໜັກເຖິງເປົ້າໝາຍການພັດທະນາແບບກວມລວມ ໂດຍໄດ້ລົງເລິກເອົາໃຈໃສ່ການຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ ແລະ ເພີ່ມພູນຄຸນສ້າງຄວາມສຸກໃຫ້ກັບປະຊາຊົນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນເອົາໃຈໃສ່ບັນຫາດັ່ງກ່າວໃນປະເທດພວມພັດທະນາ; ນອກນັ້ນ, ຂໍ້ລິເລີ່ມວ່າດ້ວຍການພັດທະນາທ້ວງໂລກຍັງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ການພັດທະນາແບບສີຂຽວ ເຊິ່ງມີຄວາມໝາຍສຳຄັນຢູ່ໃນ

ການຮັບມືກັບບັນຫາການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດທີ່ພວກເຮົາພວມປະເຊີນຢູ່; ຂໍ້ລິເລີ່ມວ່າດ້ວຍຄວາມໜັ້ນຄົງທ້ວງໂລກໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ນຳໃຊ້ວິທີທາງການທູດ ແລະ ລັດທິຫຼາຍຝ່າຍເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາໃນພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ເຊັ່ນ: ການຮັບມືກັບການປະທະກັນເປັນຕົ້ນ, ລວມທັງບັນຫາແບບເກົ່າ ແລະ ແບບໃໝ່; ສ່ວນຂໍ້ລິເລີ່ມວ່າດ້ວຍອະລິຍະທຳທ້ວງໂລກໄດ້

ເນັ້ນໜັກໃຫ້ເຄົາລົບທັດສະນະຂອງກັນ ແລະ ກັນ ກໍຄືເຄົາລົບອະລິຍະທຳຂອງປະເທດຕ່າງໆ. ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ກໍສະໜັບສະໜູນການເຄົາລົບເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ບົນພື້ນຖານດັ່ງກ່າວ ແລະ ບໍ່ແຊກແຊງວຽກງານພາຍໃນຂອງກັນ ແລະ ກັນ.

ຈາກສະພາບການສາກົນທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນຫວ່າງມື້ໜ້າວ່າ: ໄດ້ເຮັດໃຫ້ຄົນທັງຫຼາຍຮັບຮູ້ວ່າ: ເກືອບວ່າທຸກໆປະເທດລ້ວນແຕ່ຢາກທີ່ຈະຫຼີກລ່ຽງບໍ່ໃຫ້ຖືກຜົນກະທົບຈາກເຫດການທ້ວງໂລກໄດ້ ເຊັ່ນ: ການແພ່ລະບາດຂອງພະຍາດ ແລະ ສົງຄາມເປັນຕົ້ນ. ສິ່ງນີ້ໄດ້ສ້າງແສງໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມສຳຄັນຂອງການສ້າງປະຊາຄົມຮ່ວມຊາຕາກຳຂອງມວນມະນຸດ.

ທວຽດນາມ ບັນລຸລະດັບເຕີບໂຕເສດຖະກິດດີຈີຕອນໄວທີ່ສຸດໃນພາກພື້ນ



ມີການລາຍງານຂ່າວເມື່ອວັນທີ 10 ພະຈິກຜ່ານມາ, ຕາມບົດລາຍງານເສດຖະກິດດີຈີຕອນ ອາຊີຕາເວັນອອກສຽງໃຕ້ (e-Conomy SEA report) 2023 ໂດຍ Google, Temasek

ແລະ Bain & Company ປະກາດເມື່ອບໍ່ດົນຜ່ານມາ ໄດ້ອັບເດດທ່າອ່ຽງເສດຖະກິດດີຈີຕອນຂອງ 6 ປະເທດ, ລວມມີ: ອິນໂດເນເຊຍ, ມາເລເຊຍ, ຟີລິບປິນ, ສິງກະໂປ, ໄທ ແລະ

ທວຽດນາມ. ຕາມບົດລາຍງານ, ທວຽດນາມ ສືບຕໍ່ແມ່ນປະເທດທີ່ມີລະດັບການເຕີບໂຕໄວທີ່ສຸດໃນພາກພື້ນເປັນເວລາ 2 ປີລຽນຕິດ (2022 ແລະ 2023) ແລະ ໄດ້ຮັບການຄາດຄະເນຈະສືບຕໍ່ຮັກສາທີ່ຕັ້ງດັ່ງກ່າວໃນປີ 2025. ລະອຽດແມ່ນ, ທວຽດນາມ ມີລະດັບເຕີບໂຕຄວບຄູ່ 19% ແລະ ຄາດຄະເນວ່າຈະສືບຕໍ່ຮັກສາໂຕເລກນີ້ໃນປີ 2025. ຍອດມູນຄ່າສິນຄ້າຂອງທວຽດນາມ ຄາດວ່າບັນລຸອັດຕາການເຕີບໂຕຄວບຄູ່ແຕ່ລະປີ (CAGR), ຈາກ 30 ຕື້

ໂດລາ ໃນປີ 2023 ຂຶ້ນເປັນເກືອບ 45 ຕື້ໂດລາ ໃນປີ 2025. ຄາດວ່າ, ການເຕີບໂຕກ່ຽວກັບຍອດມູນຄ່າສິນຄ້າໃນ 2 ປີຈະມາເຖິງ ຈະໄດ້ຮັບຈາກຕະຫຼາດການຄ້າເອເລັກໂຕຣນິກ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວອອນລາຍ.

ທວຽດນາມ ກໍແມ່ນປະເທດທີ່ມີລະດັບການຊຳລະດີຈີຕອນບັນລຸລະດັບເຕີບໂຕໄວທີ່ສຸດຢູ່ອາຊີຕາເວັນອອກສຽງໃຕ້ ໃນປີ 2023. ຄາດວ່າ, ຈະສືບຕໍ່ຮັກສາລະດັບເຕີບໂຕຄວບຄູ່ໃນແຕ່ລະປີ 13% ໃນໄລຍະ 2023-2025.

ອິນເດຍ ຈະສ້າງຝືນທຽມ ຫຼຸດຜ່ອນມົນລະພິດທາງອາກາດ

ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວເມື່ອບໍ່ດົນມານີ້ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ເປັນຄັ້ງທຳອິດທີ່ລັດຖະບານອິນເດຍ ວາງແຜນທີ່ຈະສ້າງຝືນທຽມເພື່ອພະຍາຍາມປັບປຸງຄຸນນະພາບອາກາດ ໃນນະຄອນຫຼວງນິວເດລີ ທີ່ເປັນມົນລະພິດຫຼາຍທີ່ສຸດໃນໂລກ ເຊິ່ງຖືກປົກຄຸ້ມດ້ວຍໝອກຝຸ່ນຄວັນ.



ທີ່ຮ້າຍແຮງໃນປັດຈຸບັນ, ນະຄອນຫຼວງນິວເດລີ ປະເທດອິນເດຍ ໄດ້ສ້າງໃຫ້ໂຮງຮຽນທຸກແຫ່ງປິດ, ຢຸດກິດຈະການກໍ່ສ້າງ

ແລະ ປະກາດຈະກຳນົດການຈຳກັດພາຫະນະ. ທ່ານ ໂກປາລ ໄຣ ຫົວໜ້າອົງການສິ່ງແວດລ້ອມ ນະຄອນຫຼວງນິວເດລີ ກ່າວວ່າ: ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນຈະພະຍາຍາມເຮັດໃຫ້ເກີດຝືນທຽມໃນເດືອນພະຈິກນີ້ ເພື່ອທາງອາກາດໃນເມືອງນີ້.

ກາດຂອງນິວເດລີ ຖືກບັນທຶກຢູ່ທີ່ 320 ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 8 ພະຈິກຜ່ານມາ, ເປັນລະດັບທີ່ກຸ່ມບໍລິສັດ IQ Air (ບໍລິສັດທີ່ຊ່ຽວຊານໃນດ້ານເຕັກໂນໂລຊີຂອງຄຸນນະພາບອາກາດ) ປະເທດສະວິດ ຈັດຢູ່ໃນລະດັບອັນຕະລາຍ, ກ່ອນຈະຫຼຸດລົງເປັນ 294 ໃນພາຍຫຼັງ.

ໂດຍທົ່ວໄປແລ້ວ ຄຸນນະພາບຂອງອາກາດໃນນະຄອນນິວເດລີ ຈະຊຸດໂຊມລົງທຸກປີກ່ອນລະດູໜາວ, ເມື່ອອາກາດເຢັນຈະເກັບເອົາມົນລະພິດຈາກແຫຼ່ງຕ່າງໆ ເຊັ່ນ: ພາຫະນະ, ອຸດສາຫະກຳ, ຂີ້ຝຸ່ນໃນການກໍ່ສ້າງ ແລະ ການເຜົາໄໝ້ສິ່ງເສດເຫຼືອກະສິກຳ.

ຄຳຄົມ ສົມທິສັດ

ຊີວິດຄູ່ທີ່ຍິນຍົງຕະຫຼອດການ ຄື ຜົນ ແລະ ເນຍທີ່ມີໃຈປັດກວ້າງໃຫ້ກັນ ແລະ ກັນ ບໍ່ວ່າໜັກ ຫຼື ເບົາ ກໍຊ່ວຍກັນແບກທາບບໍ່ເຈັບໃຫ້ບາດໝາຍໃຈກັນ.

ປະມວນພາບບັນຍາກາດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 6 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX




ທະນາຄານພັດທະນາລາວ
LDB Bank

ບໍລິສັດ ຫຼວງພະບາງ ພາວເວີ ຈຳກັດ
LUANG PRABANG POWER COMPANY LIMITED



ບໍລິສັດ ກຸ່ມດວງຈະເລີນ ພັດທະນາກໍ່ສ້າງ ຈຳກັດ
Douang Chaleurn Development Construction Group Sole Co., Ltd

ຜູ້ຊີ້ນຳ : ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ
ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ : ທ່ານ ສີສຸໄພ ແສງສະຫວັນ; ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ; ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ; ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ
ຄະນະບັນນາທິການ : ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ; ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງພະຈັນ ຮອງ; ທ່ານ ເປຄຳ ລິຄຳສອນ ຮອງ
ກອງບັນນາທິການ : ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ; ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ; ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ
ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ : ນາງ ນິດຕາ ຄຸນປາກດີ